
Bijdrage Beter voor Rijswijk Kadernota 7 juli 2020

Alleen de uitgesproken tekst geldt.

Voorzitter,

 

Het klinkt als een cliché, maar allereerst dank aan de ambtelijke 
organisatie en het College voor het ontvangen van de stukken en de 
beantwoording de vele vragen; al laat de kwaliteit van de beantwoording 
ook dit jaar nog wel eens te wensen over. Punt van aandacht voor het 
komende jaar. Het afgelopen jaar was wederom een bijzonder jaar, zo 
ook voor Beter voor Rijswijk. Een college met een heel andere 
samenstelling, met nieuwe, jonge en enthousiaste wethouders.  Er wordt 
veel werk verzet, de coronacrisis maakt het er niet eenvoudiger op. De 
wethouders streven naar transparantie en zijn op de goede weg.

Terugkijkend op de jaarrekening van 2019 waar er afgesloten werd met 
een negatief saldo van 4.764.000 euro.

Hoewel dit verlies goed verklaarbaar is, blijft dit teleurstellend. Vooral 
omdat de gemeente Rijswijk in dit jaar ook al wordt geconfronteerd met 
oplopende kosten als gevolg van het Coronavirus en met een enorme 
toename in andere kosten. Helaas moet de buikriem verder worden 
aangehaald.

Voorzitter, Rijswijk staat er met dit negatieve saldo slecht voor.  

Beter voor Rijswijk baart zich echt zorgen over dit lopende jaar en de 
toekomst. Het kan niet zo zijn dat er weer een flinke greep uit de 
reserves moet worden gedaan.

De eenmalige meevaller, de Eneco- miljoenen, mogen niet zomaar 
worden aangewend om deze tekorten van nu en in de toekomst te 
dichten.

Rijswijk mist het jaarlijkse dividend van Eneco. De gelden moeten 
worden gebruikt voor verbeteringen waar de hele stad van kan mee 
profiteren.



Beter voor Rijswijk ziet graag een sluitende begroting voor 2021. 
Uiteindelijk moet de meerjarenbegroting over 2022, 2023 en 2024 zeker 
sluitend behoren te zijn, vooral het laatste jaar.

Jaarlijks vindt er een aanpassing plaats van de OZB. Tot op heden werd 
alleen de kostenstijging als gevolg van de inflatie doorgevoerd. Helaas 
lijkt de gemeente er niet aan te ontkomen om de lasten verder te laten 
stijgen met wellicht 1 of 2%.  Daar wordt niemand gelukkig van, maar er 
valt helaas niet aan te ontkomen.

In ieder geval is Beter voor Rijswijk van mening dat de OZB onder het 
gemiddelde moet  blijven van wat hier in de regio in rekening wordt 
gebracht.

Graag verneemt Beter voor Rijswijk uw reactie.

Rijswijk krijgt een nieuw sportcomplex. Hoe het sportcomplex zal gaan  
heten is nog onbekend, maar de gemeente heeft al een aantal 
fantasieloze namen voorgesteld waaruit de burgers mogen kiezen. Het 
voorstel “de Els” wordt door het “eendenvrouwtje” met enthousiasme 
ontvangen.  De Altis schijnt  ook te zijn verzonnen door de gemeente. 
Altis is een behandelmethode voor huisletsel, of iets van een olijftak uit 
het gemeentewapen, maar ook dat blijkt onjuist te zijn want het zijn 
gewone wilgentaken.

Beter voor Rijswijk verzoekt toch een originelere naam te bedenken. Een 
naam  dat recht doet aan de Rijswijkse sportlieden.

Onduidelijk is de gemeente omtrent de toekomst van de Marimbahal.

Beter voor Rijswijk vindt, dat door de uitbreiding van het aantal inwoners 
in met name Rijswijk Buiten en binnenkort ook in  Pasgeld, er  behoefte 
zal blijven naar overdekte sportruimten. Het lijkt Beter voor Rijswijk dus 
zinloos om tijdelijke opblaas sporthallen te plaatsen en de Marimbahal te 
slopen.

Tegen de sloop van de Marimbahal, met binnenkort daar ook weer een 
goede verbinding met het openbaar vervoer, zal Beter voor Rijswijk zich 
verzetten.

Voorzitter, in toenemende mate wordt ook Rijswijk geconfronteerd met 
overlast. Is het niet van lachgas gebruikende jongeren die vervolgens de 
meest gevaarlijk capriolen met auto’s en motorfietsen uithalen, dan is het 



wel van heren van “het zelfde kunnen” achter het Zandje in de 
nachtelijke uren. Dit tot ergernis van de bewoners..

Helaas is de politiesterkte, behoudens tijdens de demonstraties tegen 
onze zwarte Pieten, enorm teruggebracht. Hiervoor zijn handhavers in 
de plaats gekomen. Beter voor Rijswijk verzoekt  de handhavers ook in 
de avond- en nachturen in te zetten zodat zij kunnen bijdragen aan een 
veilig Rijswijk. In plaatsen zoals bijvoorbeeld Leiden is dit al de 
normaalste zaak.

Voorzitter, na zware financiële tegenvallers in Rijswijk Buiten moeten we 
bij de ontwikkeling in het laatste gedeelte, dus op de Pasgeldlokatie, er 
voor zorgen dat hier kansrijke projecten worden opgestart waar de 
gemeente nog iets aan kan terugverdienen. Bovendien biedt het 
mogelijkheden voor nieuwe Rijswijkers die momenteel nergens aan de 
bak kunnen komen. Dan heb ik het over verplegend personeel, mensen 
in het onderwijs, brandweer, politie etc. Mensen die wij graag in onze 
mooie stad willen huisvesten. Het draagt dan tevens bij aan een 
verminderende druk op bijvoorbeeld de jeugdzorg.

 

Voorzitter, het onderhoud van groen laat, onlangs een wat verhoogd 
budget nog steeds te wensen over. Rijswijk is inmiddels verheven tot de 
onkruidstad van Nederland. De berenklauwenplaag woekert ook dit jaar 
voort en het regelmatig maaien is een zeldzaamheid geworden.

Door het hoge onkruid langs de waterkant zie je steeds minder jonge 
eendjes en hoentjes. Zo ook de bestrijding van de eikenprocessierups 
moet met voortvarendheid worden aangepakt.  En helaas belanden veel 
honden  bij de dierenarts omdat zij verwond zijn door grasaren. Er lijkt 
meer geld naar onderhoud te gaan, maar de resultaten vallen tegen.

Vraag: kunt u hier in 2021 invulling aan geven?

Voorzitter, algemeen bestuur en organisatie, we streven naar excellente 
dienstverlening zoals in het hoofdlijnenakkoord.

Beter voor Rijswijk merkt dat de dienstverlening naar de burger, zowel 
telefonisch als schriftelijk, nog steeds niet op peil is!

Schriftelijke verzoeken van burgers verdwijnen in bureaulades, en na 
heel veel geklaag ontvangen zij pas na ruim vier maanden(een ferme 



overschrijding van de wettelijke regels) een reactie, waarvan de kwaliteit 
van het antwoord ook nog te wensen overlaat.

Twee weken geleden moest ik persoonlijk ervaren dat een burger een 
brief bezorgde  op het stadhuis waarvoor hij een ontvangstbevestiging 
wilde hebben. De man kreeg doodleuk te horen: “Stopt u het maar buiten 
in de brievenbus” en hij kon heengaan. Coronacrisis of niet, maar dit is 
wel heel klantonvriendelijk.

Vraag:  wat gaat het College ondernemen om de dienstverlening op een 
aanvaardbaar niveau te brengen?

Er vind steeds meer dierenmishandeling plaats door honden achter te 
laten in hete afgesloten auto’s.

Vraag: kunnen handhavers, die toch al rondlopen om parkeerbonnen uit 
te schrijven, hier in de zomermaanden bijzondere aandacht aan 
besteden en in dergelijke gevallen meteen de ruit inslaan om verder leed 
te voorkomen??

Voorzitter, er is een geoptimaliseerd subsidieregister.

Vraag: worden de afgesproken doelstellingen gehaald  of niet? Daar 
vraagt Beter voor Rijswijk al jaren naar.

Voorzitter, het vorige College had de mond vol over het 
Wijkwethouderschap. Daar is niets van terecht gekomen, behoudens 
een incidenteel bezoekje aan de wijk.

Vraag: hoe heeft het huidige College hier invulling aangegeven? Wat 
gaat u doen om het wethouderschap een duidelijke structuur mee te 
geven?

 

Voorzitter, vorig jaar al gevraagd, maar nog niets aan gedaan. Beter voor 
Rijswijk wil dat de gemeente met spoed kijkt naar een aantal gevaarlijke 
locaties, vooral voor fietsers. Locaties als bijvoorbeeld de rotonde aan de 
Sr. Winston Churchilllaan. Fietsers rijden daar met gevaar voor eigen 
leven door o.a. een onlogische aansluiting vanaf het fietspad.

Het terugplaatsen van de paaltjes op het fietspad aan het Lupinepad en 
op verschillende plaatsen aan de Van Vredenburchweg.  Automobilisten 



maken hier illegaal gebruik van en iedere vorm van handhaving 
ontbreekt.

Nog steeds is er geen veilige oversteekplaats op de Generaal 
Spoorlaan, ter hoogte van Florance en bij de Schouwburg.

Afhankelijk van uw antwoord zal Beter voor Rijswijk hiertoe in 
tweede termijn een motie indienen

In Te Werve worden veel woningen gebouwd.  Of we het leuk vinden of 
niet, maar het autogebruik zal toenemen en de parkeergelegenheid blijft 
krap

Vraag: wanneer komt het College met plannen naar de Raad voor de 
realisatie van een parkeergarage bij  de Schouwburg en bij  het Huis van 
de Stad? De parkeergarage zal de druk op de omliggende wijken 
afnemen.

Het College gaat het betaald parkeren uitbreiden waardoor de 
langparkeerders in de goederenzone verdwijnen. Nu nog staat het vol 
met verlaten auto’s. Vaak ontdaan van kenteken waar helaas regelmatig 
de brand in wordt  gestoken.

De verwachting is dat de auto’s straks worden verplaatst naar andere 
locaties zoals  de  Schilp, Hoekpolder, Plaspoelpolder of Rijswijk Buiten.

Vraag: bent u bereid deze ontwikkeling nauwkeurig te monitoren en zo 
nodig met voortvarendheid acties te ondernemen om de overlast te 
beperken?

Rijswijk Buiten is voor de auto, fietser en brommer redelijk goed 
bereikbaar. Helaas  blijken hier de voetgangers het kind van de rekening 
te worden.

Beter voor Rijswijk heeft al eerder vragen gesteld over het aanleggen 
van een  looproute  langs de Beatrixlaan. De bewoners werden door het 
College letterlijk het bos in gestuurd. Dit is toch geen behoorlijk 
antwoord?

Nu lopen voetgangers nog op het fietspad, waar zij voorbij worden 
gescheurd door brommers met snelheden tot boven de 50 kilometer per 
uur. Een zeer onveilige situatie.



Vraag: bent u bereid binnen drie maanden een haalbaarheidsonderzoek 
te doen, waarbij de Raad geïnformeerd wordt over de kosten. Eerder 
heeft u de Raad geïnformeerd over de bouw van een fietsbrug. De 
kosten van deze brug hebben wij nog nergens kunnen vinden. Maar 
wellicht kunt u de plannen schrappen ten gunste voor een 
veilige voetgangersverbinding.

Afhankelijk van uw reactie overwegen wij hiertoe een motie in te dienen.

Vanwege de Coronacrisis hebben zich wijzigingen op de Rijswijkse 
Markt voorgedaan met betrekking tot de indeling. Bezoekers en 
standhouders blijken deze aanpassingen te waarderen.

Vraag: kunt u in overleg gaan met de betrokkenen om afspraken te 
maken voor de toekomstige inrichting nadat we het nieuwe abnormaal 
mogen afsluiten?

Voorzitter, als laatste met betrekking tot mijn eerste termijn.

Rijswijk zit in zwaar financieel weer. Beter voor Rijswijk vraagt om op 
korte termijn met voorstellen te komen om  bepaalde kostbare projecten  
te schrappen.

Beter voor Rijswijk denkt bijvoorbeeld aan de drie miljoen euro  om het 
Bogaardplein op te leuken met bomen en een peperduur kunstwerk.

Zoals bekend wordt op termijn een groot gedeelte van het winkelcentrum 
gesloopt en vervangen door woningen. De ontwikkeling van dit gebied 
zou dan aan de orde komen zodra er daadwerkelijk een aanvang wordt 
gemaakt met de herontwikkeling. De projectontwikkelaars kunnen dan 
hun bijdrage  leveren, want zij lopen straks binnen door de opbrengsten 
van de woningen.

Over de kwaliteit van het plein hoort Beter voor Rijswijk geen klachten. 
Er zijn terrassen, zitjes, vijver en een watertappunt.

Graag verneemt Beter voor Rijswijk uw reactie.

 

--
Met vriendelijke groet
Ger Kruger




